



by Fr. Protais Kabilo Kalondo, A.A., Regional Superior, East Africa

During our recent provincial chapter, we reaffirmed our commitment to open a mission in Uganda, this nation of martyrs. We will be in the diocese of Lugazi, in a town called Kyavakadde, which means "village of the elders." It is here that we will open a new parish, St. Augustine's. At present, two young Assumptionist priests, Pierre Kisangani and Gilbert Paluku Maghese, are learning the local language of the region since everyone speaks Luganda alone. Together with the bishop, we decided to place them in separate locations for the time being so that they could master the language better and more quickly.

Although the province of Africa is financially strapped, we trust that if the Lord wants us to be here he will help us succeed. The future parish features a church under construction -- the roof substructure is in place and needs to be covered. Then there is all the finish work that takes time and expense. And right now there is no rectory. So, how will our new missionaries be able to live - and there are no Mass stipends at the moment??!! Ah, yes, like the birds of the sky?

It is with this hope that we Assumptionists assume responsibility for announcing the Kingdom of God in the parish of St. Augustine in Kyavakadde. One additional piece of good news - the Oblates Sisters of the Assumption will be joining us in this venture and themselves are learning the local language as well. This decision to enter Uganda is a sign that the East Africa Region is growing, that the Province of Africa is taking a giant step - although painfully aware of its inadequate resources. So, please pray for the Province and for all of us who wish to remain open to God's will.

P.S. More good news: On March 3, Brother Bernard Odhiambo will be ordained, our second Kenyan Assumptionist.

---

**Note: Anyone wishing to assist in the costs of completing the church and helping to build the rectory may do so by sending a donation to:**

**Development Office  
The Assumptionists  
330 Market Street  
Brighton, MA 02135**

(Please indicate that your donation is for this project. Thank You.)

---

Nous avons fini notre Chapitre Provincial, un Chapitre voulu d'espérance et nous avons cherché des nouveaux chemins pour redécouvrir notre identité assomptionniste... C'était pour nous aussi un moment de retrouvail. Delà, nous avons obtenu de nouvelles force spirituelles et morales pour entrer en Ouganda, cette terre des martyrs. Desormais nous sommes au diocèse de Lugazi, à Kyavakadde qui veut dire "village des vieux". C'est ici que bientôt nous ouvrons la nouvelle paroisse, Paroisse Saint Augustin. Pour le moment, les deux pères, Pierre Kisangani et Gilbert Paluku Maghese apprennent la langue locale puisque dans ce village on ne parle que le Luganda, langue locale.

Avec l' Evêque nous avons préféré qu'ils vivent séparement pour qu'ils apprennent mieux et vite. Quand on sait que la Province d'Afrique est asphyxiée, étranglée financièrement, il est difficile de s'imaginer qu'elle ouvre une nouvelle mission. Après l'expérience de Njiru, la leçon devait être claire: plus jamais de fondation sans argent. Mais si le Seigneur qui le veut ainsi, alors allons y. Notre future paroisse a une église en construction. Le toit est posé. Il faut la courvrir. Il faut encore les travaux de finissage qui coutent normalent chers.

Notre future paroisse n'a pas de presbytère. Comment nos nouveaux missionnaires y vivront-ils puisque même les Intentions de Messes n'existent plus! Et oui, comment vivent les oiseaux du Ciel? Avec cette d'espérance, nos pieds assomptionnistes seront à Kyavakadde y annoncer le Règne de Dieu. Une bonne note, importante, nous allons avec nos soeurs Oblates de l'Assomption. Elles apprennent aussi la langue. Cette mission de Kampala est un signe que la Région de l'Afrique de l'Est s'élagit, se développe. Que la Province fait un chemin à pas de géant, peu importe ses moyens inexistant. Priez donc pour la mission de notre Province. Une autre nouvelle, c'est que le 3 mars, nous aurons le deuxième kenyan qui sera ordonné prêtre. Il s'agit de Bernard Odhiambo. Pour le reste portez-vous.